
 

Referat 
 
Bestyrelsesmøde i Danmarks Cykle Union 1. april 2025  
 
 
Tid  Tirsdag den 1. april 2025 kl. 17.30 
Sted  Idrættens Hus og Teams 
Deltagere bestyrelse:  Morten Anderson (MA), Morten Madsen (MM), Mai Myrhøj 

Tolstrup (MMT), Jesper Thiesen (JT), Anika Rasmussen (AR), 
Jan Bo Petersen (JBP), Christian Ranneries (CR) og Jens 
Peter Hummelshøj (JPH) 

 MM, MMT, JBP og CR deltog på Teams 
Administration:  Niels Bo Daugaard (NBD) 
 
Mødeleder  MA 
Referent  MMT 
 

 
Punkt 1 – Godkendelse af dagsorden 
Godkendt. 
 
Punkt 2 – Nyt fra formanden 
MA orienterede om aktiviteterne siden seneste bestyrelsesmøde herunder fælles 
pressemøde med DIF’s formand, Hans Natorp, om DM-ugen i Aalborg. Der skal i 
nærmeste fremtid træffes beslutning om DCU’s fortsatte deltagelse i DM-ugen, hvor 
der lige nu er en aftale til og med 2026. MA oplyste, at selvom man endnu ikke kender 
værtsbyerne fra 2027 og frem, er aftalen med DIF økonomisk og eksponeringsmæssigt 
attraktiv for DCU.  
 
NBD og MA har haft møder med DIF om økonomisamarbejdet med Idrættens 
Kompetence Center (IKC) og arbejdet med strategisporene for 2026-2029, hvor DCU er 
efter tidsplanen i processen. Desuden faciliteter DIF et bestyrelsesforløb for NBD og 
MA ift. arbejdsgange mellem formand/bestyrelse og direktør/administration, hvor 
første møde er 4. april. 
 
MA havde fremsendt bestyrelsens forretningsorden, og der var enighed om, at der er 
behov for en opdatering. Det vil blive behandlet på næste bestyrelsesmøde. 
 
MA orienterede om kontakten til distrikterne, hvor NBD og MA havde deltaget på 
Distrikts Sjællands bestyrelsesmøde tidligere på dagen, og hvor der er planlagt 
deltagelse i Distrikt Jylland/Fyns møde den 8. april. Desuden holder NBD og MA 
løbende møder med de to distriktsformænd for at sikre et godt samarbejde. 
 



 

Punkt 3 – Nyt fra administrationen 
NBD orienterede indledningsvis om en personalesag. Bestyrelsen tog orienteringen til 
efterretning. 
 
NBD orienterede om sine første uger som direktør for DCU. Han har i perioden haft 
møder med både direktørnetværket i Idrættens Hus, DIF, Team Danmark og andre 
interessenter samt 1:1 med næsten alle medarbejdere. Indtrykket er ifølge NBD, at 
administrationen ressourcemæssigt er presset til det yderste, og at der er igangsat en 
APV, der vil give et mere præcist billede af forholdene i administrationen i løbet af 4-6 
uger.  
 
NBD påpegede efterfølgende, at der er behov for at insource økonomistyringen, da det 
både ift. koordinering af ressourcer og kendskab til området er en nødvendig funktion 
at have tæt på. Det øgede aktivietsniveau og DCU’s væsentligt større og mere 
komplekse økonomi betyder, at aftalen med IKC nu har et omfang, hvor det også vil 
være rentabelt af flytte controller/bogholder-funktionen til DCU.    
 
NBD oplyste, at projektlederen for BMX VM og hans assistent har fået nyt arbejde pr. 1. 
maj. Projektlederen fortsætter dog frem til eventafviklingen på nedsat tid. Der vil blive 
tilknyttet nye ressourcer hurtigst muligt. 
 
AR påpegede behovet for bedre kommunikation ift. ansvarsområder, opgaver osv., så 
baglandet både får en bedre forståelse af DCU’s organisation og gør det lettere at 
danne sig overblik og komme i kontakt med de rigtige personer. 
 
NBD oplyste, at han har planlagt en Danmarks-turné i maj, hvor han besøger 10 
klubber i hele landet. Der inviteres bredt, så andre klubber i lokalområdet også kan 
deltage hos værtsklubben som ”klyngemøder”. Der er planlagt 5 møder i Distrikt 
Jylland/Fyn og 5 møder i Distrikt Sjælland.  
 
I de kommende måneder vil der være løbende orienteringsmøder hver 14. dag mellem 
bestyrelsen og administrationen, så alle er informeret om opgaver og status. 
 
Punkt 4 - Økonomistatus og revidering af budget 2025 
MA gennengik budgettet, der var udarbejdet af den tidligere direktør og bestyrelse, og 
han foreslog at udarbejde et revideret budget, da der var betydelige afvigelser og stor 
usikkerhed forbundet med det nuværende.  
 
NBD var enig i, at der er behov for at forholde sig mere konservativt til budgettet for 
2025, og han tilføjede, at det er problematisk at budgettere med nye kommercielle 
aftaler i indeværende år.  
  
MA oplyste, at der er stor usikkerhed forbundet med indtægterne ifm. BMX VM, og at 
det ikke forekommer realistisk ikke at budgettere med et underskud på dette event. 
VM i landevejscykling i Rwanda bliver ligeledes omkostningstungt selv med støtte fra 
Team Danmark og uden deltagelse U23 og U19. 



 

MA oplyste, at der med det fastsatte aktivitetsniveau og nuværende samarbejdsaftaler 
må forventes et underskud i 2025, og JT understregede behovet for et udførligt og 
periodiseret budget inkl. risikoanalyse for at få et helt klart billede af den økonomiske 
situation.  
   
NBD fastslog, at det vil kræve helt nye kommercielle samarbejdsaftaler at ændre 
DCU’s økonomi, og han understregede, at potentialet er stort, men at det tidligst kan 
begynde at blive realiseret fra 2026. 
 
MA gennemgik de økonomiske forpligtelser, der følger med støtteaftalerne fra DIF og 
Team Danmark, som betyder, at en stor del af DCU’s samlede økonomi er bundet og 
øremærket til fastlagte aktiviteter. MA pegede også på, at afregningsmodellen med 
World Tour Copenhagen bør gennemgås, efter DCU’s eventchef pr. 1. marts er ansat i 
selskabet i stedet for DCU.  
 
MA vil igangsætte arbejdet med et revideret budget. 
 
Punkt 5 - DIF’s strategispor 2026-2029  
MA orienterede om arbejdet med DIF’s strategispor på temadagen ifm. Kongressen. Der 
var kommet meget konstruktivt input, men da processen allerede er meget forsinket, 
har DIF ogå klart meldt ud, at arbejdet med konkretiseringen af procesmålene for 
sporene skal i gang nu. 
 
De fem godkendte spor er: 
- Rekruttering af børn og unge  
- Rekruttering af frivillige  
- Sikkerhed  
- Community 
- Medfinansiering af Team Danmark-masterplan 
 
MA oplyste, at der på workshoppen havde være en klar prioritering af tre første spor 
og de sidste spor især med vægt på børn og unge og sikkerhed. Han pegede på, at 
community-sporet er en udløber af de seneste års arbejde med app’en 
CyklingDanmark.cc, som har været finansieret af en bevilling fra DIF’s initiativpulje, der 
ophører med udgangen af 2025. Der var enighed om, at projektets målsætninger har 
været urealistiske, og at man bør gå andre veje end app-udvikling, hvis sporet skal 
prioriteres. CR og MMT foreslog på den baggrund at rette indsatsen specifikt mod 
eksisterende DCU-klubber. 
 
MA fortalte, at DIF generelt finder sporene for brede, og at indsatserne skal være mere 
præcise ift. fx målgruppe. MA foreslog på baggrund af workshoppen og DIF-dialogen at 
sætte fokus på de yngste børn fx op til 8 eller 10 år i MTB og BMX, hvor der har været 
medlemsnedgang.  
CR påpegede, at det bør være cykling bredt og ikke disciplinspecifikt til den yngste 
målgruppe, og MMT supplerede med, at BørneTour i Randers netop har været en 



 

succes på tværs af discipliner. Der var enighed om at arbejde videre med 
strategisporet med de yngste børn som målgruppe og tilgangen ”gå til cykling”. 
 
MA fastslog, at især sporene vedr. sikkerhed og frivillige er helt afgørende for at sikre 
afviklingen af cykelløb fremover. Derfor bør indsatserne understøtte det arbejde, der 
ligger i distrikterne, med et klart mål om at professionalisere løbsafvikling i DCU, så 
ansvaret for denne kolossale opgave ikke alene er afhængig af frivillige kræfter. 
JPH og JT understregede vigtigheden af at få tilført ressourcer til dette arbejde, og at 
der er tale om en brændende platform. 
 
Punkt 6 - Proces for arbejdet med DCU’s politiske struktur  
MA indledte med at pege på, at der på baggrund af Kongressen lå et løfte til 
Repræsentantskabet om at igangsætte arbejdet med udviklingen af DCU’s politiske 
struktur, herunder hyppigere møder med Repræsentantskabet. MA foreslog at 
nedsætte en arbejdsgruppe med meget bred repræsentation, der kan arbejde med 
både struktur og konkrete lovforslag frem mod næste kongres. 
 
CR foreslog at begynde med at adække, hvor det reelle behov for ændringer er, så der 
skabes sikkerhed om, at arbejdet er funderet i bredt flertals ønsker.  
 
JBP understregede, at det er nødvendigt at sikre, at Repræsentantskabet er med, og at 
de præsenteres for en række valgmuligheder og konsekvenserne af dem, så de har 
mulighed for at vælge, hvilken vej man skal gå.  
 
MMT foreslog at inddrage Repræsentantskabet og distrikterne direkte i nedsættelsen 
af arbejdsgruppen, så de har mulighed for pege på, hvordan den skal sammensættes, 
og hvordan fx klubformænd osv. kan involveres.  
 
Det blev besluttet at indkalde Repræsentantskabet til et online-møde i slutningen af 
april, hvor der både nedsættes en arbejdsgruppe for den politiske struktur og også 
spørges ind til yderligere bidrag til arbejdet med strategisporene.  
 
MA sætter mødet op.  
 
Punkt 7 - Udpegning af bestyrelsesmedlem til World Tour Copenhagen P/S  
MA oplyste, at DCU’s bestyrelse skal udpege formand og bestyrelsesmedlem til 
selskabet bag Copenhagen Sprint. Peter Kjær Jensen sidder som formand, og Frank 
Hyldgaard sidder som bestyrelsesmedlem, mens Jens-Erik Majlund (JEM) har været 
observatør som konstitueret direktør i DCU. 
 
Der var enighed om, at NBD overtager pladsen som observatør efter JEM, og der var et 
ønske om at styrke kontakten til DCU og UCI ved fx at lade et medlem fra DCU’s 
internationale udvalg træde ind i bestyrelen. Der var enighed om at høre Jakob 
Knudsen og Henrik Jess Jensen om muligheden for at indtræde i betyrelsen for World 
Tour Copenhagen. 
 



 

CR understregede behovet for indrapportering fra det nye bestyrelsesmedlem til DCU’s 
bestyrelse. 
 
Note: Der har efter bestyrelsesmødet været dialog med Jakob Knudsen og Henrik Jess 
Jensen, hvor sidstnævnte indtræder i bestyrelsen. Peter Kjær Jensen fortsætter som 
formand for bestyrelen i selskabet. 
 
Punkt 8 - Proces for ansættelse af elitechef 
MA oplyste, at der fra NBD’s side har været et ønske om at indlede en rekrutterings-
proces med assistance fra et eksternt bureau og i tæt samarbejde med Team 
Danmark, men at der er opstået en ny mulighed, som overflødiggør processen.  
 
CR spurgte til elitechefens funktion og behovet for denne rolle, og MA oplyste, at det 
er et stærkt ønske også fra Team Danmark at have en elitechef, og at der er allokeret 
midler til funktionen i aftalen. NBD supplerede med, at der også er et reelt ledelses-
mæssigt behov for en fagligt kompetent person som personaleleder for de 13 
medarbejdere i den sportslige sektor.  
 
NBD orienterede herefter om, at der pågår en dialog om en god og fremtidssikret 
løsning af rollen om elitechef. Bestyrelsen understregede, at det er NBD, der ansætter 
elitechefen, og at der er fuld opbakning til hans arbejde med at finde en løsning. 
 
Punkt 9 - Fordeling af kontaktudvalg  
MA orienterede om, at bestyrelsen sikrer opfølgning på udfodringer og ikke mindst god 
dialog med de forskellige udvalg i DCU ved at tilknytte bestyrelsesmedlemmer som 
kontaktpersoner. Fordelingen af kontaktudvalg blev således: 
 
Baneudvalget: CR 
BMX-udvalget og Pumptrack-udvalget: MMT 
Cross-udvalget: MM 
e-cyklingudvalget: JT 
Graveludvalget: JPH 
Landevejsudvalget: AR 
MTB-udvalget: JPH  
Trialudvalget: MM 
Kommisærudvalget: JPH (siddende) 
Spor- og Naturudvalget: JBP 
Desuden indtræder AR i Internationalt Udvalg, hvor MA også sidder.  
 
Punkt 10 - Bestyrelsens mødekalender inkl. onboarding af bestyrelsen 
Der blev besluttet følgende mødekalender 
6. maj – Teams 
28. juni – Aalborg 
26. august – Idrættens Hus 
28. oktober – Odense 
4. december – Ballerup  



 

4. juni – onboarding i Idrættens Hus med administrationen og distriktsformænd. 
 
MMT og JBP deltager i DIF’s årsmøde 3. maj. 
 
Desuden deltager repræsentanter for bestyrelsen i så mange danske mesterskaber 
som muligt samt fx BMX VM, Copenhagen Sprint osv. 
  
Punkt 11 - Proces for evaluering af DM-sagen 
MA oplyste, at afgørelsen vedr. DM i enkeltstart 2024 lige nu behandles i UCI. Uanset 
udfaldet er det nødvendigt at lade en arbejdsgruppe evaluere og undersøge forløbet, så 
en lignende situation ikke opstår igen.  
 
Der var enighed om at nedsætte en arbejdsgruppe under ledelse af Jakob Knudsen, 
der sidder i UCI’s Commissaires Commission. 
  
Punkt 12 - Eventuel 
MM mindede om, at der er EM i Trial i Aarhus den 5.-7. september, og at der også er 
UCI-Trial i påsken i Viborg, hvor han deltager. JPH vil evt. gerne deltage også, mens AR 
gerne assisterer med sparring vedr. PR. 
 


